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 3 
Toen wij vorig jaar het jaarplan opstelden gingen we uit van continuering van het beleid dat het 4 
bestuur de laatste jaren gevoerd had. Weliswaar met een nieuw bestuur en met een aantal 5 
nieuwe plannen, maar we konden in de verste verte niet bevroeden wat voor een bijzonder jaar 6 
ons te wachten stond. 7 

Het afgelopen jaar was een historisch jaar voor de SP Amsterdam. Voor het eerst 8 
gingen we deze mooie stad meebesturen en dat heeft voor alle geledingen in de afdeling grote 9 
consequenties gehad. Van alles moest anders en veel moest voor het eerst uitgevonden 10 
worden. Opeens hadden we wethouders, opeens waren we een grote partij die door iedereen 11 
serieus genomen werd. We lagen en liggen nog steeds onder een vergrootglas, bij de pers, bij 12 
de andere partijen en niet in de laatste plaats bij onze eigen partijgenoten.  13 

Vanuit de Tweede Kamerfractie  en partijbestuur hoorden we “Wat in Amsterdam 14 
gebeurt, is van nationaal belang” en “Amsterdam is een voorbeeld voor de hele SP”. We waren 15 
plotseling een stukje landelijke politiek geworden, en adel verplicht. 16 

Het was niet altijd makkelijk, maar er is keihard gewerkt om goed invulling te geven aan 17 
onze nieuwe rol. Van wethouder tot folderaar, iedereen heeft niet alleen zijn steentje 18 
bijgedragen, maar ook een extra steentje. Daar mogen we met zijn allen trots op zijn. 19 
 20 
Fracties en bestuur 21 
Het afgelopen jaar is een bijzonder jaar geweest voor de gemeenteraadsfractie. Voor het eerst 22 
in de geschiedenis van onze afdeling maken we deel uit van de coalitie en hebben we twee SP-23 
wethouders in het college. De leden hebben hier in grote meerderheid goedkeuring aan 24 
gegeven op de algemene ledenvergadering van 15 juni.  25 

Al snel zijn de wethouders aan de slag gegaan om uitvoering te geven aan het 26 
coalitieakkoord. Zo heeft wethouder Arjan Vliegenthart flinke slagen gemaakt in het verbeteren 27 
van de armoedevoorzieningen. De groep die er recht op heeft, is flink uitgebreid, er komt een 28 
gratis aanvullende zorgverzekering voor deze groep en openbaar vervoer blijft gratis voor 29 
oudere minima. Verder zijn de participatietrajecten, waarin bijstandsgerechtigden verplicht 30 
werden te werken voor hun uitkering, beëindigd. Op het gebied van wonen is wethouder 31 
Laurens Ivens hard aan het werk om te knokken voor betaalbare huurwoningen in Amsterdam. 32 
Zo wordt achterstallig onderhoud hard aangepakt door miljoenen te investeren in renovaties. 33 
Huurders met een laag inkomen en een hoge huur krijgen geen huurverhoging. 34 

Helaas heeft Maureen van der Pligt haar raadslidmaatschap opgezegd omdat zij zich 35 
niet kon vinden in de lijn van de fractie. Zij heeft haar zetel teruggegeven aan de partij, Nelly 36 
Duijndam volgde haar op. We zijn Maureen veel dank verschuldigd voor haar activisme en voor 37 
haar jarenlange inzet in de gemeenteraad. 38 

In het nieuwe stadsdeelstelsel is het voor de SP een belangrijke taak om bewoners te 39 
betrekken bij de politiek. Zo heeft de SP in stadsdeel West een belangrijke rol gespeeld in het 40 
verzet van de bewoners tegen de komst van een shortstay-hotel. De fractie in Oost heeft zich in 41 
de bestuurscommissie hard gemaakt voor een buurtvoorziening in de Architectenbuurt, iets 42 
waar bewoners al lange tijd om vragen. In Centrum heeft de fractie zich hardgemaakt voor het 43 
aantal ouderenwoningen, waar in veel buurten een groot gebrek is. In Nieuw-West en Noord zit 44 
de SP in het stadsdeelbestuur. Ook daar maken SP’ers het verschil. Zo is na actie van de SP 45 
op straat, in het stadsdeel , in de raad en in het stadsbestuur de Aireystrook van de sloophamer 46 
gered. In Noord wordt na jaren van actie en politieke strijd, flink geïnvesteerd in de renovatie 47 
van de Van der Pekbuurt.  48 
 49 
 50 
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Acties 51 
Het afgelopen jaar hebben we campagne gevoerd voor de Provinciale Staten. We hebben 52 
meegedaan aan demonstraties over landelijke en internationale thema's zoals de oorlog in 53 
Gaza, bezuinigingen in de zorg en discriminatie. Stedelijke acties waren onder meer de petitie 54 
voor behoud van de eerste hulp in het BovenIJ ziekenhuis, de handtekeningenactie tegen 55 
sluiting van verzorgingshuizen en het meldpunt “Mijn huur is te duur”. Daarnaast zijn er veel 56 
acties geweest voor het aanpakken van onderhoudsproblemen, bijvoorbeeld bij het Dok en de 57 
van der Pekbuurt in Noord, Tuinwijk in Oost, de Piggelmeewoningen in West, Holendrecht in 58 
Zuidoost,  de Waterloopleinbuurt in Centrum en de rivierenbuurt in Zuid. 59 
 60 
Leden 61 
Het afgelopen jaar zijn er veel wisselingen geweest binnen de verschillende actieve 62 
ledengroepen (ALG’s). Op Noord na, hebben alle stadsdelen een nieuwe contactpersoon. Het 63 
bestuur heeft deze contactpersonen op de achtergrond geholpen met allerhande zaken op 64 
inhoudelijk en praktisch gebied. Hierdoor hebben de ALG’s niet geleden onder de wisselingen.  65 

Voor de stadsdelen Zuidoost en Zuid zijn er contactpersoon-duo’s geïnstalleerd die 66 
voor een bepaalde tijd zorg dragen voor het (verder) op de rails krijgen van de ALG’s. Het doel 67 
is deze actieve ledengroepen weer zelfstandig te laten draaien als volwaardige ledengroepen. 68 
Begin april is er een proef geweest met het werven van nieuwe leden via Facebook.  69 
 70 
Scholing 71 
Met het nieuwe bestuur is in mei 2014 afgesproken sterk in te zetten op scholingen. Het 72 
scholingsteam, bestaande uit twee bestuursleden en twee actieve leden is daarom voortvarend 73 
aan de slag gegaan. De scholingen liepen goed. Er is een reeks ‘Kennismaking met de SP’ 74 
gegeven in drie avonden. Deze scholing is goed bezocht: tenminste 23 nieuwe leden kwamen 75 
op de bijeenkomsten af. Hiernaast is ingezet op een scholing voor alle contactpersonen van de 76 
actieve ledengroepen. In twee bijeenkomsten kwamen zaken voorbij die van nut zijn bij het 77 
coördineren van een groep actieve leden: van de communicatie binnen de afdeling tot het leren 78 
kennen van de verschillende mensen binnen de afdeling en het motiveren van leden. Bij de 79 
tweede avond werd geoefend met een acteur, wat goed ontvangen werd. De scholingen ‘in de 80 
buurt’, zoals voorgenomen in het jaarplan van vorig jaar zijn niet van start gegaan, maar nog 81 
niet vergeten. Voor het komende jaar blijven we zoeken naar een goede ingang en aanpak. Een 82 
scholing campagnevoeren is inmiddels een mooi gebruik geworden en werd ook in het 83 
afgelopen jaar georganiseerd in de aanloop naar de Provinciale Staten verkiezingen. 84 
 85 
Communicatie 86 
In juni is er een afdelingskrant, ‘Amsterdam SPeciaal’ verschenen. Deze ging geheel over het 87 
coalitieakkoord en hoe de SP haar stempel op het stadsbestuur van Amsterdam gaat drukken. 88 
In december, na een halfjaar meebesturen, is een afdelingskrant, ‘Voor een sociaal Amsterdam’ 89 
uitgebracht. Hierin beschreven we uitgebreid de behaalde successen. Beide kranten zijn huis 90 
aan huis verspreid. 91 

Het Amsterdammertje, het maandelijkse afdelingsblad verschijnt sinds januari 2015 in 92 
kleur. Er is een nieuwe eindredacteur die de redactie leidt. 93 

Er is onderzocht of de opzet van de Punt Amsterdam, de digitale nieuwsbrief van de 94 
afdeling, ook verbeterd kan worden. Dit bleek omslachtig. Het webteam heeft besloten te 95 
wachten tot de landelijke module voor de afdelingen gereed is. 96 

Op de website zijn alle berichten van de fracties en de ledengroepen te vinden. De 97 
homepage wordt benut voor de campagnes en de behaalde successen in Amsterdam. De 98 
sociale media, Twitter en Facebook, zijn afgelopen jaar ingezet om het geluid van de afdeling 99 
ook daar te laten horen. Zo wordt er tijdens de raadsvergaderingen, bijeenkomsten en het 100 
politiek café getwitterd. Ook wordt Facebook steviger ingezet om met name de openbare 101 
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bijeenkomsten, zoals OpSPraak, te promoten. Door het actiever inzetten van de sociale media 102 
is er ook meer interactie. Dit is een wezenlijk onderdeel van de taken van het webteam. 103 
 104 
Hulpdienst  105 
De medewerkers van de hulpdienst helpen mensen met allerlei problemen. De kwesties die zij 106 
tegenkomen zijn bijvoorbeeld te hoge huur, achterstallig onderhoud van huurwoningen, 107 
arbeidsconflicten en buurtoverlast. Ook helpen de medewerkers bij het invullen van 108 
bezwaarschriften en formulieren en bij het op orde houden van de administratie.  109 

Het doel van het afgelopen jaar was ten minste drie nieuwe bezoekers per week bij het 110 
hulpdienstspreekuur. Dat doel hebben we niet helemaal weten te bereiken: we hadden veel 111 
bezoekers maar het waren niet altijd nieuwe bezoekers. Opvallend dit jaar was de aanloop die 112 
we hadden na het uitbrengen van de afdelingskrant.  113 

De meeste mensen die het spreekuur bezoeken hebben behoefte aan een luisterend 114 
oor, aan iemand die de tijd voor je neemt, en je laat uitspreken. De hulpvragen waren net als 115 
andere jaren ook dit jaar weer heel divers, maar het draait wel bijna altijd om financiële 116 
problemen, met alle gevolgen van dien.  117 

Het spreekuur in Nieuw West (twee keer in de maand) is nog niet wat het zou kunnen 118 
zijn, wat aantal bezoekers betreft. Dat is jammer, want de locatie is heel geschikt. Er wordt de 119 
laatste tijd gewerkt aan betere bekendheid, bijvoorbeeld door middel van een klapbord voor de 120 
deur van de locatie. 121 
 122 
ROOD 123 
Het afgelopen jaar heeft ROOD diverse keren met acties onze speerpunten onder de aandacht 124 
van de Amsterdammers gebracht. Verder was ROOD duidelijk zichtbaar onder studenten, 125 
bijvoorbeeld rondom het Maagdenhuis. Voor het contact met studenten en jongeren is ROOD 126 
een onmisbare schakel voor zowel de Amsterdamse als de landelijke SP-fractie. Ook speelde 127 
ROOD een belangrijke rol als ondersteuning voor acties van de actieve ledengroepen. Het 128 
afgelopen jaar heeft ROOD diverse kaderleden geleverd voor onze afdeling. 129 
 130 
OpSPraak 131 
Het politiek café opSPraak heeft het afgelopen jaar een andere opzet gekregen en een nieuwe 132 
locatie, namelijk het Badhuistheater in Oost. Een aantal interessante gasten heeft hun visie 133 
gegeven over belangrijke onderwerpen. Zo deed Dennis de Jong zijn verhaal over Europa en 134 
TTIP, Jasper van Dijk en Jan Paternotte debatteerden over onderwijs en natuurlijk ontbraken 135 
onze eigen wethouders niet als gast. In de nieuwe zetting trekt opSPraak meer publiek dan 136 
voorheen. 137 


